

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN NEGARA  
MESYUARAT KETIGA 2019, PENGGAL KEDUA  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

**PERTANYAAN : LISAN**  
**DARIPADA : YB SENATOR DATO' HAJI MOHD**  
**SUHAIMI BIN ABDULLAH**  
**TARIKH : 18 DISEMBER 2019 (RABU)**

**Dato' Haji Mohd Suhaimi Bin Abdullah** minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan adakah perlu mengkaji semula sistem pengambilan anak angkat warga asing dan tidak sah taraf di Malaysia.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Pengangkatan kanak-kanak di Malaysia adalah tertakluk di bawah bidang kuasa Kementerian Dalam Negeri (KDN) melalui Jabatan Pendaftaran Negara (JPN). Mengikut Akta Pendaftaran Pengangkatan 1952 [*Akta 253*] dan Akta Pengangkatan 1952 [*Akta 257*], permohonan pengangkatan tidak mengklasifikasikan permohonan adalah terdiri daripada anak-anak yang bertaraf warganegara atau bukan warganegara. Sehubungan itu, JPN tidak menyekat mana-mana permohonan pengangkatan yang dibuat oleh pasangan tempatan untuk mengambil kanak-kanak bertaraf bukan warganegara atau yang tidak sah taraf sebagai anak angkat.

Kementerian Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat (KPWKM) melalui Jabatan Kebajikan Masyarakat (JKM) amat prihatin dan sentiasa memastikan kebajikan terhadap kanak-kanak termasuklah kanak-kanak tidak sah taraf dan kanak-kanak berstatus bukan warganegara yang memerlukan pemeliharaan dan perlindungan.

“Anak angkat” adalah merujuk kepada kanak-kanak yang **telah didaftarkan** sebagai **anak angkat** oleh ibu bapa angkat menerusi proses pengangkatan mengikut Akta Pendaftaran Pengangkatan 1952 atau Akta Pengangkatan 1952.

Bagi keluarga Islam, pendaftaran pengangkatan adalah mengikut Akta Pendaftaran Pengangkatan 1952 yang boleh dibuat di Pejabat JPN berhampiran. Di bawah akta ini, kanak-kanak tersebut hendaklah

dipelihara, dididik dan dibesarkan selama 2 tahun secara berterusan oleh ibu bapa angkat sebelum pengangkatan dibuat.

Bagi keluarga bukan Islam, pengangkatan boleh dibuat berdasarkan **SAMA ADA** mengikut Akta Pendaftaran Pengangkatan 1952 (seperti keluarga Islam) **ATAU** Akta Pengangkatan 1952 yang boleh dibuat di Mahkamah Tinggi atau Mahkamah Seksyen dengan menggunakan khidmat Peguam. Di bawah Akta Pengangkatan 1952, kanak-kanak tersebut hendaklah dipelihara, dididik dan dibesarkan selama 3 bulan secara berterusan oleh ibu bapa angkat sebelum permohonan dibuat.

Dalam tempoh pemeliharaan dan jagaan ini, kanak-kanak tersebut menjadi “**anak pelihara**” kepada pasangan yang mengambil kanak-kanak ini. Setelah proses pendaftaran pengangkatan ini selesai, satu akuan Sijil Pengangkatan akan dikeluarkan oleh JPN dan barulah kanak-kanak tersebut “**sah**” menjadi anak angkat kepada keluarga tersebut.

Selain itu, adalah menjadi tanggungjawab mana-mana individu yang menerima kanak-kanak yang diserahkan kepadanya untuk dipelihara dan dijaga untuk memaklumkan kepada pihak JKM yang berdekatan tentang penerimaan kanak-kanak tersebut dalam tempoh 7 hari. Ini adalah berdasarkan Seksyen 35 (1) Akta Kanak-Kanak 2001. Mana-mana individu yang gagal berbuat demikian, boleh dikenakan denda sehingga RM10,000.00 atau 2 tahun penjara atau kedua-duanya sekali.

Bagi kanak-kanak yang berstatus bukan warganegara, ibu bapa angkat boleh mengemukakan permohonan kewarganegaraan anak angkat mereka melalui JPN.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN NEGARA  
MESYUARAT KETIGA 2019, PENGGAL KEDUA  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

**PERTANYAAN : LISAN**  
**DARIPADA : YB SENATOR PUAN NURIDAH BINTI**  
**MOHD SALLEH**  
**TARIKH : 18 DISEMBER 2019 (RABU)**

**Puan Nuridah binti Mohd Salleh** minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan apakah langkah untuk meningkatkan kelahiran hidup dan kadar kesuburan wanita bagi meningkatkan jumlah penduduk negara.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Antara faktor utama masalah ketidaksuburan bagi wanita adalah melewati perkahwinan. Kesuburan seseorang wanita akan menurun sehingga kurang dari 20 peratus apabila umur mencecah lebih dari 40 tahun. Oleh itu, kempen perkahwinan secara beramai-ramai yang dianjurkan oleh Kementerian Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat (KPWK) dan Lembaga Penduduk dan Pembangunan Keluarga Negara (LPPKN) atau mana-mana agensi kerajaan lain seperti JAKIM atau pihak berwajib agama negeri yang lain secara tak langsung memudahkan pasangan ingin berkahwin dan seterusnya mendapatkan anak pada umur reproduktif.

Kementerian melalui LPPKN juga telah memberikan perkhidmatan rawatan kesuburan (subfertiiliti) sejak tahun 1979 dan sehingga 2018 lebih **5,000** kehamilan telah direkodkan. Rawatan kesuburan bertujuan untuk merealisasikan hasrat pasangan untuk menimang cahaya mata. Memandangkan masalah kesuburan berpunca daripada suami sahaja dalam 40 peratus kes, isteri sahaja dalam 30 peratus kes dan kedua-dua suami dan isteri dalam 20 peratus kes, LPPKN menawarkan saringan dan rawatan kepada kedua-dua suami dan isteri. Terdapat tiga (3) Klinik Subfertiiliti LPPKN, iaitu di Kuala Lumpur (untuk zon tengah), Ipoh ( zon utara) dan Johor Bahru ( zon selatan). LPPKN mempunyai kemudahan, kepakaran dan pengalaman dalam memberikan perkhidmatan subfertiiliti berkualiti dengan kos yang berpatutan. Perkhidmatan ditawarkan dalam bentuk kaunseling, ubatan kesuburan dan prosedur khusus seperti Permainian Berhad serta Teknologi

Bantuan Konsepsi termasuk *In-Vitro Fertilization* (IVF) dan *Intra-Cytoplasmic Sperm Injection* (ICSI). Setiap pasangan suami isteri dikendalikan secara teliti untuk mengenal pasti masalah khusus mereka supaya rawatan yang sewajarnya dapat diberikan untuk meningkatkan peluang kehamilan dan kelahiran hidup.

**Data kejayaan Perkhidmatan Subfertiliti LPPKN**

Data **statistik subfertiliti LPPKN** dari tahun **2012 hingga 2018** menunjukkan sebanyak **8,070 kes baru** telah mendaftar dengan LPPKN manakala **kes ulangan** adalah sebanyak **45,422 kes**. Daripada jumlah tersebut sebanyak **4,201** telah **menjalani pelbagai kaedah rawatan subfertiliti** dan seramai **830 atau 20 peratus** telah **berjaya hamil**. Kadar kejayaan ini adalah setanding dengan peratus kejayaan pusat-pusat rawatan kesuburan di Malaysia mahupun antarabangsa.

LPPKN akan memantapkan lagi perkhidmatan subfertiliti ini dengan cadangan penubuhan Pusat Infertiliti Kebangsaan yang akan dibuat permohonan dalam projek Rancangan Malaysia Ke-12 nanti.

Sekian, terima kasih.